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Bilag – Hospitalsudvalgets mødet 31.01.2022 
 

 
Henvendelse fra regionsrådsmedlem Ib Bjerregaard vedrørende fertilitetsområdet 
 
Ib Bjerregaard (V) har den 28. oktober 2021 anmodet om et punkt på dagsordenen til 
hospitalsudvalgets møde den 8. november 2021. 
 
"Via medlemskabet af Danske Regioners Sundhedsudvalg har jeg været med til at drøfte 
fertilitetsområdet der. DRs nye position og de ret ensartede meldinger fra folketingets 
forskellige partier vil betyde, at kapaciteterne til øget indsats på fertilitetsområdet bliver 
nødvendig. Jeg skal derfor på Venstres vegne bede om et punkt på næste udvalgsmøde, hvor 
vi kan drøfte, hvad vi gør strategisk. Venstre havde til budgetlægningen fremsendt følgende 
forslag (august 2021): 
 
Som situationen er nu, er ventelisterne stærkt stigende. 
For Skive er den gået fra 6 uger til nu 20 uger og Rigshospitalet har en venteliste på 50 uger. 
Det vil kun blive værre – ovennævnte in mente - 
Umiddelbart kan de givne ventetider ikke sammenlignes, da nogen klinikker har en lang 
ventetid fra forundersøgelse til konkret behandling. 
Der er en stærk tilgang til det private område. 
Vi bør kunne konkurrere med de private tilbud - ikke mindst når udgiften forbundet med de 
marginale behandlinger er minimal. 
Med den bemanding vi har i Skive, må vi kunne forlange ved ansættelse af en reservelæge og 
en sygeplejerske/bioanalytiker eller jordemoder at der årligt vil kunne produceres 240 cycli 
ekstra pr. år. 
Med de arealer og det personale der er, må det kunne lade sig gøre. Forskningsmæssigt er de 
rigtig godt med, og vi står altså og mangler produktion. 
Jeg anslår at det vil tage mindst tre år at afvikle den opståede venteliste og ansættelserne kan 
budgetbegrænses til 3 år. 

 
Bemærkninger: 
Der fornemmes en stor lægelig interesse for at komme til Skive. 
Når jeg ser på personaleprofilen i Skive og det der sker på andre klinikker, kunne der være en 
tværfaglighed ved at have en jordemoder. Vi tænker dog ikke, at vi politisk skal diktere 
personalesammensætningen. 
 
Ved budgetlægningen fik vi supplerende materiale fra administrationen, der kan vedlægges 
punktet. 
 
Vi vil gerne, om vi kan få en dialog med de involverede. Det vil sige leder på fertilitetsklinikken 
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og repræsentanter fra hospitalsledelsen. Ved en opgradering er der jo en usikkerhed på 
indtægterne og de reducerede udgifter til andre regioner og private. Kunne man forestille sig, 
at Hospitalsenhed Midt af eget budget kunne tage denne risiko?" 


